
P r o t o k ó ł   Nr VI/2007

z Sesji Rady Gminy Czyżew – Osada

z dnia 27 kwietnia 2007 r.

Sesja odbyła się w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury w Czyżewie - Osadzie 
przy ul. Mazowieckiej 34 w Czyżewie. Początek obrad godz.1100, zakończenie 1345.

W sesji udział wzięło 14 radnych na stan 15.

Radni obecni na Sesji:

1. Dąbrowska Bożena
2. Dmochowski Sławomir Wojciech
3. Grądzki Zdzisław Franciszek
4. Kamianowski Stanisław
5. Kiełek Jarosław
6. Leśniewski Jerzy
7. Saniewski Jan
8. Sienicki Jerzy
9. Sienicki Witold
10. Skowroński Stanisław 
11. Tomczuk Barbara Jolanta
12. Walczuk Stanisław
13. Włostowski Mirosław
14. Wojtczuk Irena

Radni nieobecni:

1. Wojtkowski Zygmunt

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z V sesji rady gminy.
4. Informacja o działalności wójta gminy w okresie międzysesyjnym.
5. Wsłuchanie sprawozdań:

1) wójta o gospodarowaniu mieniem komunalnym oraz gminnym zasobem mieszka-
niowym w 2006r.,

2) kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z działalności podległej jed-
nostki w 2006r.,

3) dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury z działalności podległej jednostki w 2006r.,
4) kierownika Biblioteki Publicznej z działalności podległej jednostki w 2006r.,
5) pełnomocnika ds. rozwiązywania problemów alkoholowych w 2006r.,

6. Rozpatrzenie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium dla wójta, w tym:
1) wysłuchanie sprawozdania wójta z wykonania budżetu gminy za rok 2006,
2) zapoznanie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o sprawoz-

daniu z wykonania budżetu za rok 2006,



3) rozpatrzenie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium dla wójta,
4) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla wójta.

7. Podjęcie uchwał: 
1) w sprawie upoważnienia przewodniczącego rady gminy do wykonywania czyn-

ność z zakresu prawa pracy wobec wójta gminy, 
2) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,
3) w sprawie zasad zbycia, nabycia i obciążania oraz najmu i wydzierżawiania nieru-

chomości stanowiących mienie komunalne, 
4) w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie budynku stanowiącego mienie 

komunalne,
5) w sprawie likwidacji szkoły filialnej w Dąbrowie Nowej Wsi,
6) w sprawie likwidacji szkoły filialnej w Krzeczkowie Szepielakach
7) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2007.

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne wnioski.
10. Zamknięcie sesji

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Sienicki, protokołowała Wiolet-
ta Kiełczewska.

Ad.1. Przewodniczący Rady Jerzy Sienicki otworzył obrady VI Sesji Rady Gminy. Powitał 
zaproszonych gości: Radnego Powiatu Wysokomazowieckiego Jerzego Pakiełę, Wójta Gminy 
Annę Bogucką, radnych gminy, sołtysów i mieszkańców gminy. Stwierdził, iż w dzisiejszych 
obradach uczestniczy 13 radnych, co stanowi niezbędne quorum do podejmowania prawo-
mocnych uchwał.

Ad.2. Przewodniczący Rady Gminy, na wniosek Pani Wójt zgłosił poprawkę do porządku ob-
rad polegającą na usunięciu pkt 7.2 „Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego”, oraz na dodaniu pkt 7.8. „Podjęcie uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości”. Poprawka została jednogłośnie przyję-
ta.  Następnie Pan Sienicki poprosił o przegłosowanie całego porządku obrad, który został 
jednogłośnie przyjęty.

Ad.3. Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie uwag do protokołu z V Sesji Rady Gminy. 
Radny Włostowski powiedział, iż w pkt 10.6 mówił o drodze w Dąbrowie Wielkiej a nie jak 
się znalazło w protokole Dąbrowie Cherubinach. Radny Jarosław Kiełek prosił o dopisanie w 
pkt 10.1, iż prośba dotycząca terminowego zamieszczania materiałów odnosiła się do strony 
internetowej urzędu. Innych uwag i zapytań radni nie zgłosili. Za przyjęciem protokołu głoso-
wało 13 radnych.

Ad.4. Informację z działalności międzysesyjnej przedstawiła Pani Wójt Gminy. Informacja ta 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Ad.5. Wysłuchanie sprawozdań:

1) wójta o gospodarowaniu mieniem komunalnym oraz gminnym zasobem mieszka-
niowym w 2006r. (Załącznik nr 2).
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2) kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z działalności podległej jed-
nostki w 2006r. (Załącznik nr 3). 
11.25 - Na obrady przybył radny Jerzy Leśniewski.
Radny Kiełek zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Rady o dołączanie tego 
typu sprawozdań do materiałów przesyłanych do radnych przed sesją. Sprawozda-
nia zawierają wiele informacji (m.in. kwoty), które trudno jest zapamiętać. 

Panią Marciniak radny Kiełek zapytał, czy ma rozeznanie ile na terenie gminy jest 
osób po 80 roku życia i jaka jest sytuacja tych ludzi. Czy pracownicy Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej mają z nimi kontakt. Jest to ważne z uwagi na fakt, 
iż zdarza się, że osoba mieszkająca z rodziną czasem potrzebuje więcej pomocy 
niż osoba samotna.
Pani Marciniak odpowiedziała, że pracownicy GOPS nie mogą sami interwenio-
wać. Potrzebujący bądź np. sąsiedzi  muszą zwrócić się do GOPS z prośbą o po-
moc. Pani kierownik powiedziała, iż ośrodek nie prowadzi żądnych statystyk i na 
dzień dzisiejszy może udzielić informacji, w jakim wieku są osoby korzystające z 
pomocy. Liczbę osób po 80 roku życia można sprawdzić w Urzędzie Stanu Cywil-
nego. Pomoc udzielana jest w zależności od tego czy do Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej dotrą sygnały o takiej potrzebie.

Radny Kiełek zapytał jeszcze o formę udzielanych zasiłków celowych i zapomóg. 
Pani Marciniak odpowiedziała, iż są udzielane zarówno w formie pieniężnej jak i 
rzeczowej.

Radny Skowroński zapytał czy przy podziale funduszy bierze udział czynnik spo-
łeczny, czy sami urzędnicy na podstawie istniejących przepisów. 
Pani kierownik odpowiedziała, iż fakt kwalifikowania się lub nie do otrzymania 
pomocy określają pracownicy socjalni w oparciu o ustawę o pomocy społecznej. 
Wysokość zasiłków określana  jest na podstawie budżetu jaki Rada Gminy przy-
dziela ośrodkowi.

3) dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury z działalności podległej jednostki w 2006r. 
(Załącznik nr 4).
Radny Skowroński zapytał, czy zostały zakupione stroje dla orkiestry.
Pani Kostro odpowiedziała, iż nie zostały zakupione i że w tym roku nie ma środ-
ków na ten cel. Powiedziała również, że składając projekt budżetu na 2007 rok 
uwzględniła zakup wspomnianych strojów, jednak z uwagi na cięcia w budżecie 
nie jest w stanie ponieść takiego kosztu.

Radny Skowroński zapytał, czy nie należało by umieścić w okolicy sklepów Pa-
nów Nowackiego i Zaremby tablicy z informacjami o działalności kulturalnej 
gminy. Bardzo dużo się dzieje w tym zakresie a poza osobami odwiedzającymi 
Urząd Gminy niewiele osób o tym wie. Poprzez taką tablicę można by dotrzeć z 
informacjami kulturalnymi do dużej części mieszkańców Czyżewa i okolic. 

4) kierownika Biblioteki Publicznej z działalności podległej jednostki w 2006r. (Za-
łącznik nr 5).

5) pełnomocnika ds. rozwiązywania problemów alkoholowych w 2006r. (Załącznik 
nr 6) – w imieniu Mirosława Kryńskiego referował członek Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Pan Stanisław Skowroński.  
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Ad.6. Rozpatrzenie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium dla wójta. 
1. Pani Wójt przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu za 2006 rok, którego treść 

stanowi Załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.
2. Pani Wójt zapoznała Radę Gminy z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bia-

łymstoku. Powyższa opinia stanowi Załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Radny Skowroński zwrócił uwagę Pani Wójt, iż w sprawozdaniu przeczytała, że w 
roku ubiegłym wyremontowana została ulica Ogrodowa. Faktycznie została wyremon-
towana jedynie ½ tej ulicy, co należało by zaznaczyć w powyższym sprawozdaniu. In-
nych uwag i pytań nie było.

3. Rozpatrzenie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium dla wójta.
Przewodnicząca komisji rewizyjnej Irena Wojtczuk przedstawiła pozytywną opinię 
komisji o sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2006. Opinia ta stanowi Załącz-
nik nr 9 do niniejszego protokołu.
Przewodnicząca komisji przedstawiła wniosek o udzielenie absolutorium dla wójta.

4. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla wójta
Przewodniczący Rady przeczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2006. Wobec braku dysku-
sji przystąpiono do głosowania. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Pani Wójt podziękowała Radzie za wynik głosowania. Powiedziała, iż traktuje je jako 
kredyt zaufania na rok bieżący, którego postara się nie zawieść. 

Przewodniczący Rady ogłosił 15 min przerwy. Po przerwie na obrady przybył radny powiato-
wy Jerzy Pakieła

Ad.7. Podjęcie uchwał:
1) Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie upoważnienia 

Przewodniczącego Rady Gminy do wykonywania czynności w sprawach z zakresu 
prawa pracy wobec Wójta Gminy. Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych.

2) Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad nabycia, zbycia i 
obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres 
dłuższy niż 3 lata. Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania. Uchwała zosta-
ła przyjęta jednogłośnie. 

3) Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie budynku stanowiącego mienie komunalne. Wobec braku dyskusji 
przystąpiono do głosowania. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych.

4) Przewodniczący Rady przeczytał pozytywną opinię Podlaskiego Kuratora Oświaty o 
zamiarze likwidacji szkoły filialnej w Dąbrowie Nowej Wsi, oraz projekt uchwały w 
sprawie likwidacji szkoły filialnej w Dąbrowie Nowej Wsi. Wobec braku dyskusji nad 
projektem przystąpiono do głosowania. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

5) Przewodniczący Rady przeczytał pozytywną opinię Podlaskiego Kuratora Oświaty o 
zamiarze likwidacji szkoły filialnej w Krzeczkowie Szepielakach, oraz projekt uchwa-
ły w sprawie likwidacji szkoły filialnej w Krzeczkowie Szepielakach. 
Wobec braku dyskusji nad  projektem przystąpiono do głosowania. Uchwała została 
podjęta jednogłośnie.

6) Pani Wójt przedstawiła proponowane zmiany budżetu. Potrzeba zmian wynika z ko-
nieczności zwiększenia wydatków budżetowych o kwotę 45.000 zł odpowiednio o 
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25.000 zł na dokończenie wodociągowania Gminy Czyżew – Osada, oraz 20.000 zł na 
dokończenie dokumentacji na kanalizację Czyżewa – Stacji. Wobec braku pytań do 
Wójta Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budże-
cie na rok 2007, następnie wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania. Uchwa-
ła została podjęta jednogłośnie.

Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy po której powrócono do dalszej części 
obrad. 

7) Pani Wójt przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nie-
ruchomości stanowiącej mienie komunalne. Byłaby to wstępna uchwała, upoważniają-
ca Wójta do prowadzenia negocjacji z przedsiębiorcą i przygotowania projektu poro-
zumienia w tej sprawie. Porozumienie to wymagało by akceptacji Rady Gminy. Wo-
bec braku pytań do Wójta, Przewodniczący Rady przeczytał projekt uchwały, następ-
nie przystąpiono do głosowania. Uchwała została podjęta jednogłośnie.

Ad.8. Interpelacje i zapytania radnych.

1. Radny Skowroński przypomniał, iż na IV Sesji Rady Gminy w dniu 28-02-2007 r. za-
dał pytanie, czy jest uzgadniane z Panią Wójt przeprowadzanie prywatnych badań le-
karskich w Ośrodku Zdrowia oraz ile z tego tytułu wpływa środków na rachunek gmi-
ny. Czy były podjęte jakieś działania w kierunku wyjaśnienia tej sprawy i czy nadal 
sprzątaczka w Ośrodku jest opłacana przez Urząd Gminy?

2. Radny Kiełek zapytał czy oświetlenie uliczne musi się palić przed zapadnięciem 
zmierzchu? Faktem jest że część lamp posiada samoustawiające się „czasomierze”, 
lecz czy nie można ich w jakiś sposób ustawić? 

3. Radny Skowroński zwrócił się z prośbą o uprzątnięcie przez pracowników gospodarki 
komunalnej ruczaju przy ulicy Zarębskiej. 

Pani Wójt odpowiedziała na zadane pytania:
Ad.8.1. Jeśli chodzi o wydzierżawianie lokali Ośrodka Zdrowia, Gmina dotychczas 
nie miał wpływu na to komu i na jakich warunkach odbywa się podwynajem lokali. 
Po podjęciu dzisiejszej uchwały, Wójt może aneksem zmienić warunki umowy dzier-
żawy i szczegółowo określić ten problem.  
Jeśli chodzi o sprzątaczkę, to ma ona umowę do końca maja i jest zatrudniona w ra-
mach stażu. Gminna ponosi z tego tytułu bardzo niewielkie koszty, ponieważ w więk-
szości finansuje ją Powiatowy Urząd Pracy.

Ad.8.2. Przewodniczący Rady powiedział, iż część czujników włącza się o odpowied-
niej porze, natomiast część można ustawić mechanicznie. W związku z powyższym 
zwrócił się do Pana Pawła Krasowskiego z prośbą o regulację włączników.

Pan Krasowski odpowiedział, iż zegary ustawiane ręcznie są i nadal będą systema-
tycznie regulowane.
Pan Pakieła dodał, że zgodnie z umową zawartą z Urzędem Gminy, zegary są regulo-
wane raz w miesiącu. Czasem z uwagi na tempo zmiany godziny zapadania zmierzchu 
odbywało się to nawet dwa razy w miesiącu. Jeśli zostanie zawarta inna umowa, pra-
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cownicy Zakładu Energetycznego będą dokonywać regulacji częściej.

W związku z powyższym, Radny Kiełek zapytał jakiego typu są  zegary na terenie 
Czyżewa. Pan Pakieła odpowiedział, iż są to wyłączniki astronomiczne. 
Radny stwierdził, że lampy palą się już o godzinie 19 pomimo, iż jest jeszcze jasno. 
Czy nie da się w jakiś sposób ustawić tych wyłączników? Pan Pakieła odpowiedział, 
iż bardzo niewielka jest regulacja tych zegarów. 
 
Ad.8.3. Odnośnie zanieczyszczenia rzeki Brok, sytuacja bardzo się poprawiła. Zły 
stan wody wynikał z nieprawidłowej pracy przepompowni, co z kolei wiąże się z nie-
właściwym korzystaniem z kanalizacji przez mieszkańców. Pracownicy urzędu bardzo 
często sprawdzają prawidłowość pracy urządzeń by wszelkie usterki usuwać na bieżą-
co.

Odnośnie chwastów, koło wędkarskie ma w swoim planie pracy porządkowanie wspo-
mnianych terenów. Pani Wójt zadeklarowała pomoc pracowników urzędu przy powyż-
szych pracach. 

Ad.9. Wolne wnioski

1. Pan Aleksander Grosicki złożył następujące wnioski:
- o lepsze ogłaszanie terminów sesji i zebrań komisji,
- oświadczenia majątkowe radnych są fałszywe bądź niepełne. Czy Wójt nadal składa 
swoje oświadczenie Wojewodzie Podlaskiemu? Społeczeństwo ma prawo zapoznać 
się z nim,
- sport w Czyżewie ogranicza się tylko do piłki nożnej. Wniosek o założenie klubu ka-
rate,
organizacje pożytku publicznego nie składają rocznych sprawozdań na obowiązują-
cych formularzach,
- zamiast likwidować szkoły, można by w nich organizować kursy i szkolenia dla lud-
ności miejscowej, np. kurs komputerowy,
- Gminny Ośrodek Kultury promuje tylko kulturę chrześcijańską,
- sadzenie roślin wokół urzędu jest marnowaniem pieniędzy, ponieważ rośliny i tak 
zostaną zniszczone.
Ponadto Pan Grosicki poruszył sprawę wydatkowania pieniędzy z funduszu alkoholo-
wego, natomiast radny Skowroński jako członek Gminnej Komisji  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych udzielił mu wyjaśnień.

2. Andrzej Góralczyk – sołtys wsi Czyżew – Ruś Wieś zwrócił się z prośbą do radnych o 
przedstawianie uchwał przed ich podjęciem. Według sołtysa słuchacze nie orientują 
się czego dotyczy podejmowana uchwała.

Przewodniczący Rady odpowiedział, iż każda uchwała przed podjęciem jest referowa-
na, a tylko sam projekt jest czytany. Pani Wójt dodała, iż zawsze tak było na Sesjach 
Rady Gminy, że to Rada Gminy pracuje merytorycznie nad daną uchwałą, niemniej 
zarówno ona jak i Przewodniczący Rady starają się krótko referować treść poszczegól-
nych uchwał. Szczegółowo z tekstami podjętych uchwał można zapoznać się w Biule-
tynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Czyżew – Osada.
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3. Stanisław Kaczyński – sołtys wsi Kaczyn Stary zwrócił się z prośbą o przepłukanie 
hydrantów. Woda z wodociągu płynie z rdzą.

Ad.10.  Po  wyczerpaniu  się  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  podziękował 
wszystkim za przybycie na VI Sesję Rady Gminy i zamknął obrady.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała : 

             Podinspektor                                                            Przewodniczący Rady Gminy

     Wioletta Kiełczewska                                                                   Jerzy  Sienicki 
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